



# Paroisse Notre-Dame-de-Lorette



- 21 AVRIL 2019

BULLETIN

APRIL 21, 2019 -

## Message de Pâques 2019

(...) Pour ceux qui ont été témoins de la crucifixion, de la mort et de l'ensevelissement de Jésus, ce fut une expérience de ténèbres et de désespoir. Les douleurs épouvantables subies par Jésus ont laissé ses disciples impuissants et désespérés. Que Jésus soit cloué à une croix et livré à la mort, c'était inimaginable et insupportable. Alors, le troisième jour après sa crucifixion, juste comme leur tristesse était à son pire, l'Écriture nous dit que Jésus est apparu, d'abord à Marie-Madeleine, ensuite aux disciples d'Emmaüs, et enfin aux apôtres, qui s'étaient éclipsés par crainte et par tristesse, pour leur apprendre la bonne nouvelle qu'il était ressuscité et était vivant. (...)

Pouvons-nous nous permettre d'être ouverts à l'espérance et, mieux encore, à la lumière et à la joie apportées par le Christ ressuscité? Pouvons-nous trouver la guérison, la réconciliation, la rédemption et la liberté en nous plongeant dans la joie de la résurrection du Christ?

Nous sommes appelés à mettre humblement notre confiance en la promesse de Dieu, qui affirme que le mal, le péché et la mort n'auront pas le dernier mot dans l'expérience humaine. Comme hommes et femmes de foi, qui nous attachons aux promesses de vie éternelle, nos douleurs, nos souffrances et notre confusion épouvantables peuvent faire place à une joie extraordinaire. À partir de la réalité du péché et du mal, nous sommes introduits dans la bonté et la grâce, la sainteté et la vie. (...)

Avec confiance en les actes sauveurs et porteurs de vie de Jésus, c'est précisément à cause de Pâques que nous avançons ensemble pour proclamer avec audace, en paroles et en actions, que le Christ est ressuscité. En Lui, nous avons la lumière et la joie, la vie et l'amour en abondance. Alléluia!

**+Lionel Gendron, P.S.S.**

Évêque de Saint-Jean-Longueuil et  
Président de la Conférence des évêques catholiques du Canada

Lire le message en entier au <https://www.cecc.ca>



**Parole du Pape :** Dans l'Eucharistie, tu rencontres réellement Jésus, tu partages sa vie, tu sens son amour ; et là tu peux ressentir que sa mort et sa résurrection sont pour toi (*Tweet* du 18 avril 2019).

**Words from the Pope:** In the Eucharist you really meet Jesus, share His life, feel His love; there you experience that His death and resurrection are for you (*Tweet* of 18 April 2019).

## Easter Message 2019

(...) For those who witnessed Jesus' crucifixion, death and burial, it was an experience of darkness and despair. The horrific pain that Jesus suffered left his followers helpless and hopeless. That Jesus would be nailed to a cross and left to die was unthinkable and unbearable. Then, on the third day after his crucifixion, just as their sorrow peaked, Scripture tells us that Jesus appeared first to Mary Magdalene, then to the disciples of Emmaus and finally to the apostles, who had retreated out of fear and sadness, to learn the good news that He had risen and was living. (...)

Are we, like Mary Magdalene and the disciples, paralyzed by doubt, fear and pain? Can we allow ourselves to be open to the hope, and yes, the light and the joy that the Risen Christ brings? Can we find healing, reconciliation, redemption and freedom as we immerse ourselves in the joy of the resurrection of Christ?

We are called to humbly place our trust in God's promise that evil, sin and death will not have the last word on the human experience. As men and women of faith, who hold on to the promises of eternal life, our excruciating pain, suffering and confusion can give way to tremendous joy. From the reality of sin and evil, we are introduced into goodness and grace, holiness and life. With Easter the darkness of the tomb is transformed by the light of the resurrection. (...)

This is the Good News of the Easter experience. Confident in the saving and life-giving actions of Jesus, it is precisely because of Easter, that together we move forward to boldly proclaim in word and deed that Christ is Risen. In Him we have light and joy, life and love in abundance. Alleluia!

**+Lionel Gendron, P.S.S.**

Bishop of Saint-Jean-Longueuil and  
President of the Canadian Conference of Catholic Bishops

Read the entire message at <https://www.cccb.ca>



# Calendrier liturgique - Liturgical Calendar

20 au 28 avril 2019 April 20 to 28			- Fête - Saint - Feast -
20 Samedi (Bilingual)	8:30 PM	<b>VEILLÉE PASCALE / EASTER VIGIL</b> Nellie – from the family	
21 Sunday (English)	9:00 AM	<b>EASTER SUNDAY – RESSURRECTION OF THE LORD</b> Parishioners Intentions – Father Charles	
21 Dimanche (français)	11 h	<b>DIMANCHE DE PÂQUES - RÉSURRECTION DU SEIGNEUR</b> † Madeleine & Joseph Racine – les enfants	
22 Lundi / Monday	PAS DE MESSE / NO MASS		
23 Mardi / Tuesday	PAS DE MESSE / NO MASS		
24 Mercredi (français)	9 h	† Lise Danais – Denis & Lucille Robert	
25 Thursday (English)	11:00 AM	† Colin Roer – Funeral Offering	
26 Vendredi (français)	11 h	<b>Adoration après la messe jusqu'à 17 h</b> Intentions of the Catholic Women's League	(Our Lady of Good Counsel)
27 Samedi (français)	17 h	<b>DEUXIÈME DIMANCHE DE PÂQUES – DIMANCHE DE LA MISÉRICORDE</b> † Stanley – from the family	
28 Sunday (English)	9:00 AM	<b>SECOND SUNDAY OF EASTER - SUNDAY OF DIVINE MERCY</b> † Arie Van Dijk – Ross & Liesje	
28 Dimanche (français)	11 h	<b>DEUXIÈME DIMANCHE DE PÂQUES – DIMANCHE DE LA MISÉRICORDE</b> † Léo Dubois – Louise Cournoyer & famille	

## COIN LITURGIQUE



## LITURGICAL CORNER

### Le premier jour de la semaine - dimanche – le Jour du Seigneur

Depuis les tout premiers temps, ceux qui croyaient en Jésus Christ se rassemblaient le **premier jour de la semaine juive**.

L'importance du **dimanche** transparaît dans le nom même qui lui a été donné à la fin du 1<sup>er</sup> siècle. En Apocalypse 1, 7, il est appelé « **le Jour du Seigneur** ». Cette appellation avait un sens précis : il ne s'agissait pas de dédier ce jour à Dieu d'une façon générale, mais au **Christ ressuscité**, reconnu comme « Seigneur ». Ce jour lui appartenait désormais. Le titre qui lui était ainsi attribué avait une connotation très particulière pour les chrétiens des premières générations. Il rappelait l'exaltation et l'intronisation glorieuse du Christ, fruit de sa mort et de sa résurrection. Faire usage de ce titre pour désigner le dimanche revenait à proclamer la victoire de Jésus sur toutes les autres « seigneurs » de cette époque, plus particulièrement sur les empereurs romains, qui prétendaient être des dieux et persécutaient les chrétiens. C'était également une manière d'associer ce jour au Repas du Seigneur.

(Extrait de *Guides des traditions et coutumes catholiques*)

### The First Day of the week - Sunday - The Lord's Day

From the very beginning those who believed Jesus was the Christ gathered together weekly on the **first day of the Jewish week**.

Sundays evolved around assemblies on the weekly anniversary of Christ's resurrection. Sundays kept alive his memory and presence.

The importance of **Sunday** is captured by the name given to it before the turn of the first century. In Revelation 1:7, it is called “**the Lord's Day**”. This title does not dedicate the day to God in some general sense but precisely to the resurrected Christ whose proper title now is “Lord”. This title had a special ring to it for Christians of the first generations. It called to mind Christ's kingly glory earned through death and resurrection. In using this title for the day, Jesus was being defined as victor over the other “lords” of those times, specifically the Roman emperors who claimed divinity and were persecuting Christians. It is also associated the day with the Lord's Supper. The Lord's Day remains the Church's official title for Sunday.

(Excerpts from *Catholic Customs & Traditions – a popular guide*)

**Nouveau paroissien / NEW Parishioner**

(please place in the collection basket)

**NOM / NAME:** \_\_\_\_\_

**ADRESSE / ADDRESS:** \_\_\_\_\_

Téléphone (meilleur façon de vous contacter) / Phone / CELL (easiest way to contact you): \_\_\_\_\_

Enveloppes de quête?  Sunday Envelopes?

**CHANGEMENT d'adresse / CHANGE of Address**

(SVP déposer dans la quête)

courriel / Email: \_\_\_\_\_

# Vie de la paroisse

# Life of our Parish

**Merci à vous tous** (servants, lecteurs, ministère de musique, etc.) pour un merveilleux TRIDUUM PASCAL. La température a aussi aidé à vivre un temps spirituel et dans la joie.

**Conseil des affaires économiques** – réunion le 24 avril, à 19h.

**Groupe jeunesse**, le vendredi 26 avril de 19 h 30 à 22 h 00.

**Chevaliers de Colomb** – réunion mensuelle lundi **29 avril** à 20 h (19 h pour l'exécutive).

Déjeuné communautaire le dimanche 05 mai par les Chevaliers.

**ROGATIONS** « Prières pour le temps des semaines » - Il y aura la bénédiction des graines de semences le dimanche 05 mai à toutes les messes (inclus samedi le 04 mai) de la fin de la messe. SVP apporter seulement un échantillon de vos semences et les déposer dans le coin de Marie, là où est l'eau bénite.

**L'abbé Charles sera absent du 06 au 10 mai** pour la *Retraite annuelle des prêtres*. Donc le **bulletin du 05 mai** sera pour deux semaines, le prochain étant le 19 mai. Si vous avez des annonces, veuillez les faire parvenir au plus tard le mercredi 01 mai.

**L'Ordination au diaconat transitoire de Jean-Baptiste Nguyen** aura lieu le vendredi 31 mai à 19 h 00 à la paroisse des Saints-Martyrs-Canadiens.

C'est avec grand plaisir que je vous annonce **l'Ordination à la prêtre** du diacre Peter Le Van Ngu. La messe d'ordination sacerdotale aura lieu le samedi 1<sup>er</sup> juin à 10 h en la Cathédrale de Saint-Boniface. Il y aura une réception suivant la messe d'ordination sacerdotale.

**Réserver la date!** **Le Piquenique paroissiale** aura lieu le dimanche **23 juin** avec une messe bilingue à 10 h ici même à **l'église**, suivi d'une procession du Saint-Sacrement, et le piquenique lui-même sur le terrain de la paroisse, ou en cas de pluie, dans la salle paroissiale.

**Thank you to all** (servers, readers, music ministry, etc.) for a wonderful spiritual EASTER TRIDUUM! The weather helped also.

**Quick Catholic Lessons** with Fr. Mike Schmitz, Tuesday, April 23, 6:30 - 8:00 in the sacristy. Topics to be covered: What is Hope and Why do We Need it? and Is it OK to Judge Someone? Everyone welcome; refreshments served.

**Finance Council** – meeting April 24<sup>th</sup>, 7:00 p.m. Board Room.

**Youth group** on Friday April 26 from 7:30-10pm in the Parish Hall.

**Refreshments at the hall April 28 after 9 AM Mass**, bagels, eggs, veggies and more... **Free – everyone welcome!**

**Knights of Columbus** monthly meeting will be held Monday April 29<sup>th</sup> at 8:00 pm (7:00 pm for the executive).

Community breakfast on Sunday May 5<sup>th</sup> by the Knights.

**BLESSING OF THE SEEDS** - Spring is here! Its time to prepare our gardens & fields. If you wish to bring your seeds (a sample of flowers, vegetables, seeds, etc.) on Saturday May 4<sup>th</sup> or Sunday May 5<sup>th</sup>, they will be blessed at the end of mass. Place them in front by the Holy Water (Mary's corner).

**Father Charles will be absent from May 6<sup>th</sup> to 10<sup>th</sup>** for the *Priests' Annual Retreat*. The bulletin for May 5<sup>th</sup> will be for two weeks, the next one being May 19. If you have any announcements, please send it at the latest on Wednesday May 1<sup>st</sup>.

It is with great joy that I share with you that **Deacon Peter Le Van Ngu will be ordained to the priesthood!** The Holy Mass of Ordination to the Priesthood will take place on Saturday, June 1 at 10 AM at the St. Boniface Cathedral. A reception will follow the Holy Mass of Ordination in the Cathedral Parish Hall.

**Save the Date – Parish Picnic – June 23<sup>rd</sup>**, starting with a bilingual mass here **in the church** at 10:00 am. We will also have a Procession of the Blessed Sacrament, followed by the Picnic itself on the grounds of the church, or in case of rain, in the Parish Hall.

*Mot espagnol pour le web - Telaraña - Spanish word for the Web*

**Vidéo pour Pâques** – KTO vous présente **Pâques : Jésus est vivant et ressuscité**, un reportage biblique sur une question de foi, utilisable par des catéchistes ou des parents pour lancer une réflexion avec des enfants. Pour visionner la vidéo, cliquez sur le lien : [https://www.youtube.com/watch?v=qu4wBhf\\_-EA](https://www.youtube.com/watch?v=qu4wBhf_-EA). Le site [www.theobule.org](http://www.theobule.org) raconte *L'histoire de Pâques racontée aux enfants* selon l'Évangile de saint Matthieu, chapitre 28, versets 1-10. Pour voir la vidéo, cliquez sur le lien : <https://www.youtube.com/watch?v=kMS8m6vBLbE>.

**CATHOLIC VIDEOS FOR EASTER** - Easter is the celebration of Christ's resurrection from the dead. It is celebrated on Sunday, and marks the end of Holy Week and is the beginning of the Easter season of the liturgical year. As we know, from the Gospels, Jesus Christ rose from the dead on the third day following his crucifixion, which would be Sunday. Here are two videos, the first from Catholic Online, the second from Father Robert Barron: [www.youtube.com/watch?v=0HY9PM9sWhw](https://www.youtube.com/watch?v=0HY9PM9sWhw) & <https://www.youtube.com/watch?v=FqU9VxOzaR4>

# Vie de l'Église en périphérie

# Life of the Church at Large

**RETRAITE MÈRE-FILLE – 4 et 5 mai** - Ce sera une super fin de semaine pour les mères et les filles de tous âges! « Bonding », prière, et beaucoup de fun vous seront proposés pendant cette retraite spéciale. Thème: Marie Notre Mère. 14 ans et plus : 40\$. Moins de 14 ans 30\$ et 10\$ pour celles de la même famille. À l'École catholique d'évangélisation à Saint-Malo, MB. Renseignements : 204-347-5396.

**Un voyage en exil ÉVÉNEMENT BILINGUE** – L'Association des religieux.ses du Manitoba – JPIC, la Conférence Religieuse Canadienne et Développement et Paix Manitoba vous invitent à une soirée de sensibilisation au sujet de la réalité de la vie en exil que vivent les réfugiés à travers le monde. L'objectif de cette simulation est de mieux comprendre le périple des réfugiés, développer de l'empathie et de devenir plus accueillant et être solidaire avec eux. Cet événement bilingue se déroulera à l'Université de St-Boniface (salle académique – 1531) le mardi 23 avril à 19h. SVP vous inscrire d'avance puisqu'il y a de **places limitées** : Janelle Delorme, [jdelorme@devp.org](mailto:jdelorme@devp.org) ou 204-231-2848.

**L'Assemblée régionale de Développement et Paix** sera à Stonewall, les 03 et 04 mai. Questions? Janelle Delorme, [jdelorme@devp.org](mailto:jdelorme@devp.org) ou 204-231-2848.

**Le Programme Nathanaël - Portes ouvertes Viens et vois!** Pose tes questions, informe-toi et écoute les témoignages de quelques Anciens. Le lundi 29 avril à 19 h, à l'église Saints-Martyrs-Canadiens, au 289 av. Dussault, Winnipeg. Pour plus d'informations, communique avec Diane Bélanger, coordonnatrice du groupe francophone à [dbelanger@archsaintboniface.ca](mailto:dbelanger@archsaintboniface.ca) ou à 204-594-0272. **La date-limite de demande d'entrevue est reportée au 30 avril 2019**, mais nous continuerons assurément de recevoir des demandes d'entrevue, après cette date.

Toutes les **Nouvelles** sur le site web : [www.archsaintboniface.ca](http://www.archsaintboniface.ca)

**WELCOME** to the growing community of Lorette! Have you purchased a home or condo in the LUD of Lorette, in the last year? Do you have questions about your new community? The Welcome Basket Committee of the LUD of Lorette would be happy to answer some of those questions. We have a **FREE** basket of coupons, small gifts, samples, brochures, and business cards which have been generously provided by the businesses and organizations in the LUD of Lorette. To arrange a visit please e-mail [lorettewelcomebasket@gmail.com](mailto:lorettewelcomebasket@gmail.com) (*no strings attached*).

**Mother-Daughter Retreat – May 4 & 5** - This will be a beautiful weekend retreat for mothers and daughters of all generations! Bonding, prayer, and loads of fun will have you going all weekend! This year's theme: Mary – Our Mother. 14 years and older: \$40. Under 14: \$30 and \$10 for all others of the same family. At the Catholic School of Evangelization in St. Malo, MB. Information: 204-347-5396.

**CCRS of Manitoba "ABOUNDING IN HOPE" Catholic Charismatic Conference** – You are cordially invited to the annual Catholic Charismatic Conference on **May 3, 4 & 5, 2019**, at Winakwa Community Center, 980 Winakwa Rd in Winnipeg. There will be dynamic Catholic speakers: Fr. Trevor Nathasingh & Maria Vadia. Come for inspiring praise & worship led by Roly Rivard and our wonderful music ministry, sacrament of reconciliation, healing sessions, and Eucharistic Celebration presided by Most Rev. Richard Gagnon. Limited Seating. Please call 204-895-7544 or email [ccrs@catholicrenewalservices.com](mailto:ccrs@catholicrenewalservices.com)

**Enriching Your Marriage - Thursday, May 23** at Mary, Mother of the Church Parish Hall, 85 Kirkbridge Drive. Please register before May 16 with an email to [wwme.wpg@gmail.com](mailto:wwme.wpg@gmail.com) - There is no cost for this experiential evening.

See all the **Weekly News** on [www.archsaintboniface.ca](http://www.archsaintboniface.ca)

HEURES DE BUREAU : lundi au jeudi de 9 h à 11 h et de 12 h 30 à 15 h 30.  
OFFICE HOURS: Monday through Thursday from 9:00 a.m. to 11:00 a.m. & 12:30 p.m. to 3:30 p.m.  
**1282 chemin Dawson Road Lorette MB R5K 0T2**

<http://ndl.nfshost.com/>

☎ 204-878-2221

[notredamedelorette@mts.net](mailto:notredamedelorette@mts.net)

**Curé – l'abbé Charles Fillion (204-795-3910 emergency only) Pastor – Father Charles Fillion (charlesfillion@priest.com)**

Adjointe administrative / *Administrative Assistant*

Monique Jeanson

*Catholic Women's League*

Lacey Bernardin

*Chevalier de Colomb / Knights of Columbus*

Henri Chartier

*Men of Saint Joseph*

Jacques Lavack

Groupe de prière de femmes

Gisèle Chartier

*Conseil paroissiale de pastoral / Parish Pastoral Council*

**VACANT**

*Conseil des affaires économiques / Parish Administration Board*

Michel Chartier

*Coordonnatrice de la catéchèse / Catechetics Co-ordinator*

Julie McLean - [cnotredamedelorette@hotmail.com](mailto:cnotredamedelorette@hotmail.com)

*Ministère Jeunesse / Youth Co-ordinator*

Katrina Jeanson - [loretteyouthjeunesse@gmail.com](mailto:loretteyouthjeunesse@gmail.com)

Ministère de la prière / *Prayer Ministry* - [livingrosary10@gmail.com](mailto:livingrosary10@gmail.com)

Ministère Châle de prière / *Prayer Shawl Ministry* - [ndlprayershawl@yahoo.com](mailto:ndlprayershawl@yahoo.com)

**Reservations for the Parish Hall – call Richard Rumancik at 878-4938**

Ministres extraordinaires de la communion – Roxanne Kirouac

*Extraordinary Ministers of Communion* – Yvonne Romaniuk

Ministres de la Parole – Cathleen Courchaine

*Ministers of the Word* – Rolande Chernichan

Hospitalité (accueil, quêtes, offrandes) – Mark et Amanda

*Hospitality (Greeting, Collection)* – Maryanne Rumancik

Servants de messe – Marcel Sorin

*Altar Servers* – Jim Abel



# Paroisse Notre-Dame-de-Lorette

Parish



<http://ndl.nfshost.com/>

1282 chemin Dawson Road  
LORETTE MB R5K 0T2

[notredamedelorette@mts.net](mailto:notredamedelorette@mts.net)  
 204-878-2221

## Revue financière 1<sup>er</sup> trimestre

En regardant le Rapport financier du premier trimestre de 2019, vous allez voir qu'il y a un excédent plus de 29 000 \$. C'est que nous avons reçu un don de 40 000 \$ d'un ancien paroissien. Et donc en réalité, nous avons un déficit de 11 000 \$. Nous avons payé l'ingénieur qui est venu faire des recommandations concernant les travaux au sous-sol de l'église.

En gros, comme je l'ai mentionné au dernier rapport, c'est pour réparer la poutre centrale qui supporte la majeure partie du sanctuaire de l'église, ainsi que certaines solives de plancher et colonnes. Nous avons maintenant tous ce que nous avons besoin, incluant les permis et la compagnie qui fera le travail. Ceci va se faire bientôt et va prendre trois semaines. Nous ne pourrons pas utiliser l'église durant la journée, mais seulement en soirée et durant la fin de semaine. Pendant les travaux, nos messes de la semaine seront célébrées au presbytère.

Rien de finaliser pour le sous-sol de la salle afin de répondre aux nouveaux règlements en préventions des incendies.

J'aimerais vous encourager à revoir votre soutien financier de votre paroisse afin que nous puissions à aller de l'avant avec les travaux nécessaires sur nos bâtiments. Une bonne façon d'aider et de donner par don pré-autorisé. De plus, un legs testamentaire à votre paroisse est une façon prévenante de subvenir à la vie de foi de futures générations. Par l'entremise d'un legs testamentaire, vous pouvez refléter et promouvoir vos valeurs, tout en laissant une contribution appréciable et durable à votre Église. Puisqu'un legs est un don différé jusqu'à votre mort, il ne vous accorde aucune économie d'impôts immédiate. Cependant, lors de votre décès, ce type de don est admissible pour un crédit d'impôt qui peut servir à réduire jusqu'à 100 % vos revenus imposables, y compris tous les gains en capital réalisés relativement aux biens que vous êtes réputés avoir disposés lors de votre décès, tels que déclarés dans votre déclaration finale.

Questions ? N'hésitez pas de nous contacter.

### Conseil paroissial pour les affaires économiques

L'abbé Charles Fillion, Michel Chartier, Elwood Haas, André Cournoyer, Janine Durand-Rondeau

Ajointe administrative : Monique Jeanson

## Financial review 1<sup>st</sup> quarter 2019

As you look at the 2019 Financial Report, the first quarter shows a surplus over \$29,000. It is because we have received a donation of \$40,000 from a former parishioner. This means that, in reality, we have a deficit of \$11,000. We paid the Engineer that came to look at the church's basement and gave us a recommendation of what work needs to be done.

In a nutshell, as I mentioned in our last report, it is to repair and/or replace the church's floor joists and especially the beam supporting the sanctuary. We have all we need, including permits and the company to do the work. This will happen soon and will take about three weeks. We will not be able to use the church during the weekday but will be able to use it in the evening and on weekends. So our Sunday mass will not be affected. Our daily mass will be celebrated in the rectory till the work is done.

Nothing is finalized for the basement of the hall to meet the new fire code of standard.

I would like to encourage you to review your financial support of your parish at this time as we continue to move forward with the necessary work on our buildings. A good way is to give through Pre-Authorized Giving. Also, a bequest to the parish is a thoughtful way to help provide for the faith life of future generations. Through the gift of a bequest, you can reflect and uphold your values, while making an appreciable and lasting difference in your Church. Since a bequest is a deferred gift until you pass away, it does not give any immediate income tax benefits. On your passing, however, this type of gift is eligible for tax credits which may be applied against up to 100% of your income, including all capital gains realized in respect to assets you are deemed to have disposed of on death, as stated on your final income tax return.

Questions? Please do not hesitate to contact us.

### Parish Administration Board

Father Charles Fillion, Michel Chartier, Elwood Haas, André Cournoyer, Janine Durand-Rondeau

Administrative Assistant: Monique Jeanson



# Paroisse Notre-Dame-de-Lorette Parish

RECETTES/REVENUE	2019 Jan 1 to March 31	2018 Jan 01 to March 31	Balance Sheet	March 31, 2019
Quêtes dominicales - Sunday Offerings	\$ 36,547.36	\$ 38,434.75	<b>Caisse Accounts :</b>	
Collectes Nationales - National Collections	\$ 825.60	\$ 2612.53	Messe/mass :	\$ 5,477.96
Honoraires de messes - Mass Honorariums	\$ 1,604.75	\$ 4446.00	Cimetière/cemetery :	\$ 98,002.54
Autres quêtes - Other Collections	\$ 572.78	\$ 379.76	Chequing :	\$ 17,457.70
Sacrements/funérailles - Sacraments/funerals	\$ 300.00	\$ 400.00	Renovations:	\$ 45,621.93
Projets spéciaux - Special Projects	\$ 00.00	\$ 00.00	Construction:	\$ 94,748.18
Fundraising (Fall supper, bequests, etc)	\$ 41,400.00*	\$ 2,661.33	Goûter/luncheon :	\$ 679.34
Divers – Sundry (Interest, rent, sales,etc)	\$ 12,443.22	\$ 13,043.29	Salle/Hall :	\$ 7,986.37
Recouvrements – Recoveries	\$ 680.00	\$ 925.00		
<b>TOTAL RECEIPTS/REVENUE</b>	<b>\$ 94,373.71</b>	<b>\$ 62,902.66</b>	<b>Total :</b>	<b>\$ 269,974.02</b>
<b>DÉBOURSÉS/EXPENSE</b>				
Salaires - Salaries	\$ 24571.85	\$ 27,224.66	Parts/Shares :	\$ 20.00
Indemnités - Allowances (CPP, EI, etc)	\$ 4,365.81	\$ 2,785.09	Ristourne/Rebate :	\$ 689.31
Entretien – Maintenance (Utilities, etc)	\$ 14,324.03	\$ 10,150.30	<b>Comptes au diocèse :</b>	
Major repairs & purchases	\$ 6,927.59	\$ 2,740.23	<b>Diocesan Accounts :</b>	
Diocesan & Universal Church Support	\$ 10,079.68	\$ 12,112.38	Épargne/Savings:	\$ 57,236.45
Frais bancaires – Bank Charges	\$ 00	\$ 00	Entretiens perpétuel/	
Pastoral (Liturgy, Catechetics, etc)	\$ 4,696.07	\$ 3,694.69	Perpetual Care acct :	\$ 14,000.00
Fundraising Expenses	\$ 00	\$ 550.00	Fond St. Michael's/	
Divers - Miscelaneous	-----	-----	St Michael's fund:	\$ 33,873.57
<b>TOTAL DISBURSEMENTS/EXPENSE</b>	<b>\$ 64,965.03</b>	<b>\$ 59,257.35</b>	<b>Total :</b>	<b>\$ 105,110.02</b>
<b>NET INCOME</b>	<b>\$29,408.68</b>	<b>\$3,645.31</b>	<b>Total current Assets:</b>	<b>\$375,084.04</b>

\*Notes: Net income includes a \$40,000 donation from a former Parishioner

**Pre-authorized Debits for 2019:** Jan: \$2,465.00; Feb: \$2,565.00 ; March : \$2,565.00

2019 Jan. to March Donation Range Breakdown	Percent	# of Donors	Donated
from \$0 to \$100	6.91%	51	\$2,768.57
from \$101 to \$250	21.20%	46	\$8,496.00
from \$251 to \$500	34.94%	43	\$14,004.62
from \$501 to \$1,000	19.43%	11	\$7,786.79
from \$1,001 to \$2,500	17.53%	5	\$7,028.70
from \$2,501 to \$5,000	00%	0	\$0.00
from \$5,001 to \$10,000	00%	0	\$0.00
			<b>Total :</b>
			<b>\$40,084.68</b>